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Protokoll mellom Statnett og Norsk Industri 

Endring av energiledd fra 1.september 2022 samt fastsettelse 
av tariffsatser for transmisjonsnettet for 2023 

Bakgrunn 

Statnett SF er som operator av transmisjonsnettet ansvarlig for utforming av og vedtak om 
tariffene gjeldende for transmisjonsnettet. Norsk Industri er gjennom egen samarbeidsavtale 
gitt dr0ftingsrett med hensyn til utforming av tariffene i transmisjonsnettet. 

Som folge av den ekstraordinaere kraftsituasjonen vi er inne i ble draftingsmotene i är 
gjennomfort etter at styret har vedtatt tariffsatsene for 2023. Begrunnelsen for dette er at 
Statnett siden oktober 2021 har mottatt store flaskehalsinntekter. Dette har medfort at 
transmisjonsnettet har opparbeidet en betydelig merinntekt. Samtidig opplever 
nettselskapene sor for Midt-Norge (NO1, NO2, NO5) en betydelig okning i kostnader knyttet 
til energiledd overfor Statnett og til tap i eget nett. Statnett har i den forbindelse mottatt 
sterke signaler fra flere berorte nettselskaper om akutt behov for tariffreduksjoner fra 
overliggende nett ellers vil mange nettselskap matte sette opp sine tariffer vesentlig. Det var 
derfor behov for a fatte en rask beslutning som kan redusere Statnetts opparbeidede 
merinntekt og samtidig lette situasjonen for nettselskapene. Administrasjonen la derfor fram 
et forslag for styret om a sette prisen i energileddet til null fra 1.september 2022 og ut 2023. 
Videre foreslo vi à viderefore nullsats for fastleddet til forbruk i 2023. I forkant av styremotet 
gjennomf0rte Statnett en ringerunde med alle organisasjonene der de fikk anledning til a 
komme med innvendinger til forslaget. 
Foreslatt endring i energiledd fra 1.september 2022 samt tariffsatser faste ledd 2023 ble 
vedtatt av styret i styremote 19. august 2022. 

Statnett SF og Norsk Industri gjennomgikk i mote den 26.august 2022 bakgrunnen og 
grunnlaget for a sette energileddet til null fra 1. september 2022 samt underlag for beregning 
av tariffene for transmisjonsnettet for 2023. Under vises en oversikt over tallgrunnlaget samt 
tabell som viser vedtatte tariffsatser for 2023. For sammenligningens skyld vises ogsa tall og 
satser som gjaldt for 2021 og 2022. 
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Regnskap/Prognose mill kr 2021 2022 2023 
lglerr mnt_kt 

Tllatt innte kt 9 779 IO 908 12 551 
IR nettap 1 449 3 836 4297 
Tillatt inntekt - inkl tap 11 227 14744 16 848 

Tarable mntekter 
Flaske halsmnntekter 5 658 21400 20 000 
Energledd I 193 I 060 o 
Andre inntek ter 406 558 438 
Variable inntekter 7256 23 017 20 438 

Faste tant1ledd 
Produsenter I 649 I 839 1 723 
Produsenter - paslag systemdrift 205 216 216 
Alminne lig forbruk 3 920 I 107 o 
Stort forbruk 607 166 o 
Reaktiv / Feks 128 35 35 
Faste tanifnledd 6 509 3 363 1 974 

Árets MMI 2 538 11 636 5 564 

Saldo mer-/mindreinntekt 2021 2022 2023 
Saldo MMI I.I. 257 2 795 14432 
Ares resutat 2 538 11 636 5 564 
Saldo MMI31.12 2 795 1I4432 19 995 

Tariffsatser 2021 2022 2023 
Produksjon orekWh 1.20 1.28 1.21 
Produksjon systemdritt orekWh 0.15 0.15 0,15 
Forbruk krKW 300 81° 
Reaktwv effekt krkVar -10 40 40 

) Gjenonsnin (325 kr kW'a peroden Il-313, 0krkfra l4) 

*** 

Norsk Industri sine kommentarer til endring av energiledd fra 1. 
september 2022 samt vedtatte tariffsatser for 2023 

Norsk Industri viser til at Statnett i styremote 19. august 2022 vedtok à viderefore O som tariff 
for uttak fra transmisjonsnettet ogsä i 2023. Videre ble det besluttet à sette energileddet til O 
fra 1. september og ut 2023. Bakgrunnen var betydelig opptjening av merinntekt og 
ekstraordinaere flaskehalsinntekter til transmisjonsnettet og 0nske om ä bidra til lavere 
nettleie til forbrukskunder i Sor-Norge. Nettselskaper i Soar-Norge planla betydelig okt nettleie 
som folge av hoye kostnader til overliggende nett og kjop av kraft til tap i eget nett. 

Norsk Industri ble forst orientert om forslaget til beslutning pr telefon kort tid for beslutningen 
ble tatt og protokoll ferdigstilles etter at vedtaket er fattet. Dette er i utgangspunktet en 
uakseptabel tilnaerming fra Statnetts side i forhold til händtering av droftingsretten. Normalt 
utarbeides protokoll med rimelig god tid i forkant av styremote slik at alle bedrifter i Norsk 
Industri kan delta i diskusjonen om budskapet og protokollen skai vaere tilgjengelig for styret 
for beslutningen tas. Norsk Industri har imidlertid forstäelse for at Statnett i denne helt 
spesielle situasjonen mätte fatte beslutninger om tariffen pä et annet tidspunkt enn vanlig og 
med kortere tidshorisont. Vi tar derfor Statnetts händtering til etterretning, men Statnett bor 
unngà at tilsvarende hándtering skjer igjen. 
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Norsk Industri viser til at virkningene av Statnetts vedtak for industri tilknyttet 
transmisjonsnettet er entydige og avhengig av tilknytningspunkt i Norge. Vi vil imidlertid 
understreke at virkningen for industrikunder tilknyttet underliggende nett er forskjellig og mer 
uoversiktlig, blant annet pga ulik tarifferingspraksis i underliggende nett. Vedtaket vil trolig 
pavirke nivà pà energiledd eller fastledd kommende àr pà ulikt vis, men vil gi redusert nettleie 
for industrikunder i Sor-Norge. 

I dialogen med Statnett for Statnetts beslutning uttrykte Norsk Industri forstaelse for at tiltak 
for à redusere nettleie til forbrukere i Sor-Norge var onskelig, men det ble ogsà stilt sporsmal 
til hvorvidt fastsettelse av energileddet til O ville bli akseptert av RME og om muligheter for 
alternative tilnaerminger for energiledd var vurdert. Norsk Industri tok til etterretning at 
Statnett onsket à bidra til à redusere nettleie til forbrukere i Sor-Norge mest mulig, herunder 
tok risikoen for at RME ville akseptere energiledd lik O for en periode og dermed gi Statnett 
dispensasjon fra forskriften. 

Norsk Industri viser for ovrig til at RME i ettertid har besluttet à gi Statnett dispensasjon for 
energiledd lik 0 kun for september og oktober. Det er pr nà uklart hva som blir losningen etter 
1. november, noe som i seg selv er svaert uheldig sett i lys av de store okonomiske 
konsekvensene av energileddene for enkeltkunder fram mot 1.september. 

När det gjelder fastsettelse av fastledd til O for 2023 anses det som naturlig i lys av de 
ekstraordinert haye flaskehalsinntektene. Med onske om à redusere merinntekt for 
transmisjonsnettet og bidra til lavere nettleie til forbrukere ytterligere, kan ogsà negative 
fastledd vaere aktuelt tema sà lenge flaskehalsinntektene er ekstraordinaere. 

Flaskehalsinntektene er primert en inntekt som skal bidra til lavere fastledd for uttak i 
transmisjonsnettet, og dette skai etter Norsk lndustris syn fortsatt vere hovedregelen og vil 
bidra til lavere nettleie for alle norske forbrukere. lnntektene skai bidra til à dekke 
investeringer og kostnader i transmisjonsnettet inkludert norsk andel av 
utenlandsforbindelsene, og Norsk Industri viser til at kostnadene i transmisjonsnettet er sterkt 
okende framover i lys av Statnetts omfattende investeringer og trolig kostnadsokninger i 
enkeltprosjekter. 

I lys av den underliggende kostnadsveksten i transmisjonsnettet ble det i droftingsmotet av 
Norsk Industri etterlyst at Statnett presenterer estimater for uttakstariffen for 
transmisjonsnettet fram mot 2030 gjerne med ulike forutsetninger for utvikling av 
flaskehalsinntekter framover. For industrien erdet viktig at det etableres estimater for 
fastledd for arene framover som underlag for budsjetter og investeringsbeslutninger. Deter 
ogsà viktig at Statnett synliggjor den underliggende kostnadsveksten i transmisjonsnettet for 
kundene. Norsk Industri imoteser derfor dette. 

Protokollen signeres na i slutten av september og ikke like etter Statnetts beslutning i august. 
Etter beslutningen til Statnett i august har ogsä OED fattet beslutning om bruk av 
flaskehalsinntekter for à redusere nettleie til forbrukere i Sor-Norge, og RME skal levere 
innspill til OED om losninger for à gi redusert nettleie for forbrukere i Sor- Norge. Vi avventer 
nà videre diskusjon om konkrete losninger. Norsk Industri har derfor i protokollen i all 
hovedsak hatt fokus pa vurderinger og tilgjengelig informasjon som vi hadde pà tidspunktet 
rundt Statnetts beslutning i august. Norsk Industri vil folge saken videre inn mot Statnett, 
RME og OED avhengig av videre utvikling i saken, og formidle Norsk Industri sine 
synspunkter. 
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Oslo, 30. september 2022 

For Statnett SF 

e 
For Norsk Industri 

Stein vstebo 
Leder 
lnfrastrukturutvalget i Norsk 
Industri 


